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افشاگر ماجرای شاسی بلندها

در اسنپ و تپسی 

 عبور از ابرچالش ها 

درخواست ۱۰۰۰ دستگاه خودرو 

توماج صالحی 

حمله با چاقو 

لنگر انداخته اند

 وزیر شود

مصادره ابوعلی سینا 

فتح بازارهای جدید صادراتی

روند شتابان  تورم 

درآمد مالیاتی از خانه های خالی

اخبار ویژه ...

احمدعلیرضا بیگی، نماینده مجلس، درباره واگذاری شاسی بلند ها و ادعای 
واگذاری خودرو ها به نهاد ریاســت جمهوری گفت: هر مال ناحقی که گرفته 
شده  باشد، باید به بیت المال برگردد و این اتفاق عجیب نیست. مشخص نیست 
که نهاد ریاست جمهوری با کمیسیون اصل ۹۰ به نتیجه رسیده اند یا خیر؛ مجلس 
البته انکار می کرد و می گفتند پرونده مشابهی وجود ندارد، اما گفتند این پرونده 
چند سال پیش وجود داشته و خلاف قانون رخ نداده است. امروز رئیس مجلس 
اعلام کرد که به کمیســیون اصل ۹۰ مســئولیت داده اند که این موضوع جدی تر 
پیگیری شود. وی نسبت به واگذاری خودرو به نهاد های دیگر مانند وزارتخانه ها 
افزود: من خبر ندارم به کجا ارائه کرده اند و دولت ماشــین گرفته اســت یا خیر، 
انشاءالله که حقایق بیشتری روشن شود. ما تا اینجا پیش رفتیم که این اتفاق خارج 
از ساختار مجلس اتفاق افتاده یا داخل که گویا خارج از ساختار بوده است. این 
خودرو ها به شخص نماینده ها داده شده، اما نهاد مجلس ورودی نداشته است. 

جعفر قادری، عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس گفت: با وجود اسنپ 
و تپســی دیگر کسی در کشور ما نمی تواند بگوید من بیکار هستم، هر کس کار 

ندارد، می تواند با یک ماشین کار کند!

یک نماینده مجلس شــورای اسلامی گفت: شاید مجلس انقلابی به لحاظ 
گفتمان فکری و سیاسی هم راستا با دولت آقای رئیسی است اما به این جمع بندی 
رسیده که این تیم و کابینه توان لازم برای عبور از بحران ها و ابر چالش ها را ندارد. 
معین الدین سعیدی درباره این که گفته می شود در دولت سیزدهم هرگاه وزیری 
رفته دولت با جابه جایی افراد، گزینه ای ضعیف تر از فرد قبلی را مطرح کرده است 
وی گفت  : قاطبه ارکان دولت آقای رئیسی و تیم اقتصادی جای دفاع نگذاشته اند 
؛شاید مجلس انقلابی به لحاظ گفتمان فکری و سیاسی هم راستا با دولت آقای 
رئیســی اســت اما به این جمع بندی رسیده که این تیم و کابینه توان لازم را برای 

عبور از بحران ها و ابر چالش ها ندارد. 

مجتبی توانگر، نماینده تهران در صفحه شــخصی خود در توییتر نوشت: 
رسانه های دولتی و صداوسیما بهتر است به جای بازجویی از نمایندگان تکلیف 
نامه درخواســت ۱۰۰۰ خودرو و باقی خودروهای تحویل شده به دستگاه ها را 
مشخص کنند. کسی عزل شد یانه؟ همین گونه رفتار به اصطلاح عدالت  خواهی 
مدیران صداوسیماست که این سازمان را به کمترین میزان بیننده در همه دوره های 

گذشته تنزل داده به طوری که تبدیل به یک رسانه ورشکسته شده است.

امیر رییسیان وکیل مدافع تومان صالحی در توییتر نوشت: جلسه بازپرسی 
پرونــده توماج صالحی در دادســرای اصفهان برگزار شــد. تومــاج از طریق 
ویدیوکنفرانس در جلســه شرکت داشت و با حضور وکلا به سوالات بازپرس 
پرونده پاسخ داد. امیدواریم با رفع نقائص تحقیقات، پرونده هرچه سریعتر برای 

رسیدگی بدوی به دادگاه ارسال شود.

رئیس دادگســتری شهرستان ســاوه از دستگیری ضارب یک روحانی در 
شهرســتان ساوه خبر داد. در پی حادثه حمله به یک روحانی در روستای احمد 
آباد از توابع بخش مرکزی ساوه ،  رئیس دادگستری و دادستان این شهرستان به 
نمایندگی از ســوی رئیس کل دادگستری استان مرکزی با حضور در بیمارستان 
شــهید مدرس از این روحانی عیادت کردند. رئیس دادگستری شهرستان ساوه 
اظهار کرد: در جریان عیادت از این روحانی حادثه دیده از نزدیک در جریان روند 

درمان او قرار گرفته و دستورات لازم برای ادامه فرآیند درمانی صادر شد. 

آسوشــیتدپرس گــزارش داد، تصاویر ماهواره ای جدید نشــان می دهد 
نفتکش هایــی که به تازگی توســط ایران توقیف شــده اند در بندر عباس لنگر 
انداخته اند.خبرگــزاری آسوشــیتدپرس در گزارش خود با اســتناد به تصاویر 
ماهواره ای جدید از شــرکت آمریکایی Planet Labs PBC اعلام کرد که دو 
نفتکش نیووی )Niovi( و ادونتیج ســوئیت )Advantage Sweet( که به 
تازگی توسط ایران توقیف شده اند در جنوب بندر عباس در نزدیکی یک پایگاه 

نیروی دریایی پهلو گرفته اند.

علی یوسف پور درباره کارآمدتر شدن دولت سیدابراهیم رئیسی بعد هشت 
تغییر در ترکیب کابینه گفت: شرط این موضوع آن است که افراد جایگزین قوی، 
با تجربه و کاردان باشند. اگر این اتفاق بیفتد قطعا در پیشبرد امور اجرایی و اداره 
کشــور تحول ایجاد خواهد شــد اما اگر افرادی در قد و قواره قبلی ها دوباره در 
مسئولیت قرار بگیرند، پیشرفتی حاصل نمی شــود.وی افزود: در اطراف آقای 
رئیسی به جای شاسته سالاری و تجربه، بازار چاپلوسی و تملق گرم است. نمونه 
بارزش را در آقای منصوری می توان مشــاهده کرد. او مســئول بنیاد علوی بود، 
بعد استاندار شد و سپس در جایگاه معاون اجرایی رئیس جمهور نشست و حالا 

دنبال آن است که وزیر شود. 

ترکیه که از هیچ کوششی برای ارائه روایت جعلی ترکی از مولانا خودداری 
نمی کند، به تازگی به دنبال مصادره ابن سینا دانشمند بزرگ ایرانی است. شبکه 
تی ار تی ترکیه در حال ساخت سریالی به نام نابغه کوچک: ابن سینا است و قطعا 

هویت تمدن ساز ایرانی او را انکار خواهد کرد.

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت در افتتاحیه نمایشگاه صادراتی 
ایران )اکسپو ۲۰۲۳( اظهار کرد: خوشبختانه پس از وقفه ای چند ساله، امروز شاهد 
آغاز به کار نمایشگاهی هستیم که ظرفیت شرکت های اقتصادی و صادراتی ایران 
به شــکلی گسترده معرفی می کند و با حضور شرکت های خارجی این بستر به 

وجود آمده تا ما برای حضور در بازارهای جدید صادراتی آماده شویم.

عبدالناصر همتی، رییس کل پیشین بانک مرکزی در تازه ترین یادداشت در 
فضای مجازی نوشت: مردم به اندازه کافی از روند شتابان  تورم در جریان تأمین 
معیشت روزانه خود رنج می برند. اگر توان کنترل آن را ندارید، حداقل  تورم نقطه به 
نقطه را ناشیانه با  تورم سالانه مقایسه نکنید تا نتیجه بگیرید که تورم را به ۴۶ درصد 

کاهش داده اید! وی یادآور شد: تورم فروردین میزان توفیق را نشان می دهد.

رییس مرکز برنامه ریزی مالیاتی سازمان امور مالیاتی با اشاره به میزان درآمد 
مالیات خانه های خالی در سال گذشته گفت: سازمان امور مالیات مجری مالیات 
ستانی است و قراربر این است که این مالیات ستانی بر اساس اطلاعاتی که وزارت 
راه و شهرسازی از شناسایی خانه های خالی می دهد، انجام گیرد؛ اما به دلیل ارایه 
اطلاعات ناکافی، وصول مالیاتی از خانه های خالی در سال گذشته قابل توجه نبود، 
به طوری که وصول مالیات از خانه های خالی در سال گذشته ۸۲ میلیون تومان 
بود، در حالی که باید در ســال گذشــته ۲ هزار میلیارد تومان مالیات از خانه های 

خالی به دست می آمد.

طغیانی نماینده مجلس شورای اسلامی:

مطالبه اصلی مردم تدبیر برای مهار تورم است

سرویس سیاسی- مهدی طغیانی در نطق میان 
دستور خود در جلسه علنی مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: امروز مشــکل اصلــی و مطالبه عمومی 
رهبــری و مردم از مجلس و دولت تدبیر برای مهار 
تورم و رشد شتابان اقتصادی است. آنچه در خلال ۵ 
دهه اخیر در کشور رخ داده شکاف عرضه و تقاضای 
کل و به عبارت دیگر پیشی گرفتن مصرف از تولید 
در اقتصاد اســت که ریشه اصلی مشکلات بعدی ما 

نیز در همین یک جمله نهفته است.
وی افزود: کســری مستمر بودجه، ناترازی در 
اســتفاده از منابع آب و انــرژی، ناترازی فاجعه بار 
صندوق های بازنشستگی و بانک هاست که سبب 
می شود اقتصاد ایران درگیر تورم مزمن ۴۰ ساله شود 
و مجبور باشد با خلق پول و نقدینگی افسارگسیخته 
بــه صورت مقطعی زخم های ایجاد شــده را التیام 

بخشد.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی در ادامه گفت: در بلند مدت خلق پول بدون 
پشــتوانه و نقدینگی سرگردان ناشی از آن است که 
همچون سیلی ویرانگر اقتصاد کشور را در می نوردد 
و بازارهای مرتبط با معیشــت مردم مانند خودرو،  
مســکن و ارز را ملتهب می کند. زمانی که نقدینگی 
۲۵۰ میلیاردی سال ۵۷ امروز به بیش از ۶۰۰۰ میلیارد 
رسیده است و ۲۴ هزار برابر شده در حالی که تولید 
نهایتا ۳ تا ۷ برابر شــده است،  آیا توقع مهار تورم در 
کوتاه مدت و بدون درمان این ریشه ها شدنی است؟ 
طغیانــی پیرامون برخی راه های مهار تورم در 
کشــور عنوان کرد: آنچه امروز بــرای مهار تورم و 
رشد تولید نیازمندیم کنترل کمیت نقدینگی در عین 
نظارت جدی بر کیفیت توزیع نقدینگی و تسهیلات 
در اقتصاد اســت. امسال نباید بخش های نامولد و 
رقیب تولید بدون مشــکل تســهیلات چند هزار 
میلیاردی بگیرند اما تولید کننده برای توسعه کسب 

و کار خود در راهرو بانک ها سرگردان باشد.
وی یکی از علل مهم جهش نرخ تورم در کوتاه 
مدت را آتش سوداگران و دلالان بر خرمنی دانست 
که با خلق پول بدون پشتوانه و نقدینگی فراهم شده و 
تصریح کرد:  مجلس یازدهم مفتخر است که بالأخره 
توانســت قانون مالیات بر ســوداگری را به نتیجه 

برســاند و از دولت تقاضای تسریع در آماده سازی 
مقدمات اجرای قانون تا زمان ابلاغ آن را داریم.

نماینده مــردم اصفهان در ادامــه اظهار کرد: 
چهارمین سال اســت که با نرخ رشد منفی تشکیل 
سرمایه مواجه ایم؛ یعنی سرمایه گذاری در کشور نه 
تنها افزایش نیافته بلکه جبران اســتهلاک را هم نمی 
کنــد. لذا تدبیر دولت در انتخاب طرح های اولویت 

دار باید به سرعت در دستورکار قرار گیرد.
طغیانی افزود:  در سیاســت های مولد ناترازی 
در بخش های مختلف و هزینه کرد بیش از وُسع در 
حوزه های بودجه،  صندوق های بازنشستگی و بانک 
ها باید تجدید نظر شود. همچنین به دلیل لنگر بودن 
نرخ ارز در جهش های تورمی کوتاه مدت، توجه به 
ثبات در بازار ارز و مدیریت نرخ توسط بانک مرکزی 
در کریدوری مشــخص از مهمترین اقدامات زمینه 

ساز مهار تورم در سال جاری است.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 

اسلامی تأکید کرد:  از نظر کارشناسی ما در مجلس با 
ایجــاد هر نوع نرخ ترجیحی به هر عنوان مخالفیم و 
آن را بازگشت به عقب در مسیری می دانیم که سال 
گذشته با اجرای پرُ ایرادش هزینه بسیاری به اقتصاد 

و مردم کشور تحمیل کرد.
نماینده مردم اصفهان در خصوص مسائل حوزه 
انتخابیه اش عنوان کرد: امروز اصفهان درگیر مسائلی 
مانند آب،  آلودگی هوا، مهاجرت و حاشــیه نشینی، 
بیکاری فارغ التحصیلان دانشــگاهی و... است که 
بیشتر آنها ریشه در بی تدبیری، ضعف در حکمرانی 

و تدبیر مسئولین چند دهه اخیر دارد.
طغیانی در پایان گفت:  نتیجه تدابیر وزارت نیرو 
در مورد زاینده رود تاکنون هیچ بوده جا دارد رئیس 
جمهور دستور بررسی ویژه اقدامات انجام شده برای 
حل مشــکل زاینده را صادر نموده و نتیجه آن را به 
مردم گزارش دهد. حل این مشکلات علاج قریب 

الوقوع را می طلبد.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی در نطق میان دستور خود برای مهار تورم و رشد تولید پیشنهاداتی ارائه کرد و گفت:  
مطالبه اصلی مقام معظم رهبری و مردم از مجلس و دولت تدبیر برای مهار تورم است.

در سیاســت های مولد ناترازی در بخش های مختلف و هزینه کرد بیش از وُســع 
در حــوزه های بودجه،  صندوق های بازنشســتگی و بانک هــا باید تجدید نظر 
شــود. همچنین به دلیل لنگــر بودن نرخ ارز در جهش هــای تورمی کوتاه مدت، 
توجــه به ثبات در بازار ارز و مدیریت نرخ توســط بانــک مرکزی در کریدوری 
مشــخص از مهمتریــن اقدامات زمینه ســاز مهار تورم در ســال جاری اســت.

سیاسی

شورای رقابت: 

راه حل رقابتی شدن بازار خودرو واردات است

عضو سابق کمیسیون انرژی مجلس:

دولت و مجلس در مورد قیمت بنزین به تفاهم برسند

سیاســی- عضو  سرویس 
کمیســیون فرهنگی بــا انتقاد از 
اقدامــات خــارج از تصمیمات 
فراکســیونی برخــی از اعضــای 
فراکســیون انقلاب اسلامی گفت: 
افرادی که برخلاف تصمیم جمعی، 
تصمیم مــی گیرند کار درســتی 
نمــی کنند. وقتــی دور هم در یک 
فراکسیون جمع می شویم و به یک 
تصمیم واحدی می رســیم، باید به 
آن تصمیم احترام گذاشــته شود و 

تصمیمی غیر از آن گرفته نشود.
اسماعیل کوثری نماینده مردم 
تهران در مجلس شــورای اســلامی درخصوص در پیش بودن انتخابات هیات 
رئیســه مجلس برای چهارمین ســال فعالیت مجلس یازدهم گفت: فراکسیون 
انقلاب اسلامی، فراکسیون اکثریت است و با توجه به بررسی ها و شنیدن نظرات 
جمعی که در فراکســیون گرفته می شود و به یک نظر واحدی می رسند، پس باید 
به این تصمیم احترام گذاشت.وی با بیان اینکه سرپیچی از تصمیمات فراکسیونی 
بی صداقتی است، ادامه داد: زمانی که دور هم در یک فراکسیون جمع می شویم و 
به یک تصمیم واحدی می رسیم باید به این تصمیم احترام گذاشته شود و تصمیمی 
غیر از آن گرفته نشود. بر اساس کار تشکیلاتی نباید افراد تصمیمی غیر از آنچه در 
فراکسیون به آن رسیدیم را اتخاذ کنند. افرادی که بر خلاف تصمیم جمعی، تصمیم 
می گیرند، کار درستی نمی کنند. افراد باید بر اساس تصمیم جمعی، تصمیم بگیرند 
و کار تشــکیلاتی را زیر سوال نبرند. عضو شورای مرکزی فراکسیون انقلاب در 
تشریح اثرات تصمیمات غیرفراکسیونی بر خروجی کار فراکسیون انقلاب عنوان 
کرد: زمانیکه در فراکسیون به توافقی می رسیم اگر خلاف آن عمل شود؛ نشان دهنده 
بی اعتمادی نسبت به همدیگر است. اگر این افراد در کار تشکیلاتی شرکت نکنند، 
به مراتب بهتر از آن است که در جمعی حضور پیدا کنند و برخلاف تصمیم جمعی 
تصمیم بگیرند. این افراد اثر منفی در کار تشکیلاتی ایجاد می کنند. این کار مانند این 
است که یک تیم را مربی انتخاب می کند و به زمین می فرستد و اگر این افراد با هم 

هماهنگ نباشند، مسلم است که نتیجه مثبتی حاصل نمی شود.

سرویس سیاسی- سخنگوی 
فراکسیون انقلاب جزئیات جلسه 
فراکســیون انقلاب اســلامی را 
تشــریح کــرد. ابوالفضل عمویی 
نماینده مردم تهران و ســخنگوی 
فراکسیون انقلاب مجلس شورای 
اسلامی درخصوص جلسه هیات 
رئیسه این فراکسیون گفت: پنجمین 
جلســه هیات رئیســه فراکسیون 
انقلاب اســلامی با حضور رئیس، 
نواب رئیس، دبیران و ســخنگو و 
کارپرداز فراکســیون برگزار شد.  
در این جلســه مروری بر عملکرد 
فراکســیون انقلاب اسلامی در دوره ۸ ماهه گذشــته، صورت گرفت. بر اساس 
گزارش ارایه شده، در دوره جدید فعالیت فراکسیون اکثریت مجلس یازدهم، ۲۷ 
جلسه اعم از مجمع عمومی، شورای مرکزی و هیات رئیسه برگزار کرده است و 
در این جلسات به موضوعاتی مانند بررسی برنامه و عملکرد وزرای رفاه، صمت، 
اقتصاد، راه، جهاد کشاورزی و هم اندیشی درباره مسائل روز مانند نوسانات ارزی، 
عملکرد ســامانه آرد و نان و همچنین همفکری با روســای سازمان صدا و سیما، 
سازمان امور اداری و استخدامی، فرماندهی جدید نیروی انتظامی و ... پرداخته شده 
اســت.  عمویی افزود: در این جلسه دکتر قالیباف ضمن تقدیر از ارتقای فعالیت 
فراکسیون انقلاب و افزایش مشارکت اعضای فراکسیون در برنامه های این جمع، بر 
نقش آفرینی فعالانه فراکسیون اکثریت در سال پیش روی مجلس یازدهم تاکید کرد.  
وی تصریح کرد: در ادامه این جلسه اعضای هیات رئیسه به برنامه های مهم پیش 
روی مجلس در آینده از جمله تصویب برنامه هفتم توسعه کشور، بررسی برنامه و 
صلاحیت وزرای پیشنهادی دولت و انتخابات هیات رئیسه اجلاسیه چهارم مجلس 
شورای پرداختند. سخنگوی فراکسیون انقلاب مجلس خاطرنشان کرد: براساس 
مصوبه اجماعی هیات رئیسه، به منظور حفط انسجام تشکیلاتی، فراکسیون جلسه 
مجمع عمومی و رای گیری خود به منطور انتخاب نامزدهای فراکسیون در هیات 

رئیسه اجلاسیه چهارم را در هفته اول خرداد ماه برگزار خواهد کرد. 

سرویس سیاســی- معاون 
حقوقی رئیس جمهــور گفت: با 
توجــه به اینکه در ســال برگزاری 
انتخابــات مجلس قرار داریم، بهتر 
است طرح اصلاح قانون انتخابات 
مجلس شــورای اســلامی هرچه 
ســریعتر به نتیجه برســد تا شاهد 
انتخابات پر شورتری در اسفندماه 
باشیم.»محمد دهقان« ، درخصوص 
»آخریــن وضعیــت لایحه جامع 
انتخابات«، اظهار داشــت: طرحی 
پیرامون انتخابات از ادوار گذشته در 
مجلس شورای اسلامی مطرح بوده 
که طرح نسبتاً خوبی به نظر می رسد که همه اجزا و افراد ذی مدخل در آن مشارکت 
داشــته اند. اینکه در ســال انتخابات لایحه ای بخواهد مورد بررسی قرار بگیرد، 
مشــخص نیست چقدر به نتیجه بینجآمد.وی درباره جزئیات طرح اصلاح قانون 
انتخابــات مجلس، بیان کرد: امکاناتی برای برگزاری هرچه بهتر انتخابات در این 
طرح پیش بینی شده و در خصوص بررسی صلاحیت ها نیز چارچوب مشخصی 
معین شده است.به گفته دهقان، در طرح مجلس برای اصلاح قانون انتخابات زمان 
بیشتری به شورای نگهبان اختصاص داده شده تا بتواند صلاحیت داوطلبان را مورد 
رســیدگی قرار دهد و با این شــرایط از »عدم احراز« پرهیز خواهد شد.طبق طرح 
مجلس برای کسانی که صلاحیت آنها مورد تایید واقع نشود قاعده ای در نظر گرفته 
شده تا بتوانند با اعضای شورای نگهبان گفت وگو هایی را انجام بدهند تا حق کسی 
در تایید صلاحیت ها تضییع نشود.دهقان با یادآوری اینکه در زمان حضورش در 
شورای نگهبان با مجلس در تدوین این طرح مشارکت داشته است، اظهار داشت: 
با توجه به اینکه در برگزاری سال انتخابات مجلس قرار داریم، بهتر است این طرح 

به نتیجه برسد تا شاهد انتخابات پر شورتری باشیم.

کوثری عضو کمیسیون فرهنگی مجلس:

سرپیچی از تصمیمات فراکسیونی 
بی صداقتی است

سخنگوی فراکسیون انقلاب اسلامی مجلس خبر داد:

برگزاری مجمع فراکسیون برای 
انتخابات هیات رئیسه 

معاون حقوقی رئیس جمهور  :

نمایندگان طرح اصلاح قانون انتخابات 
مجلس را به نتیجه برسانند

سرویس سیاسی- سخنگوی شورای رقابت 
با تاکید بر اینکه راه حل رقابتی شدن بازار واردات 
خودرو است، عنوان کرد: زمانی که بازار به شکل 
غیرمعقولی محدود شده است به سمت قیمت های 
بالاتر گرایش دارد. اگــر اجازه دهیم درصدی از 
خودروها وارد شــوند رفاه مصرف کننده بیشــتر 
می شــود و خودروســازها از قیمت ها رضایت 

خواهند داشت.
اسماعیل شــجاعی با اشاره به تعیین قیمت 

کارخانــه ای خودروهای داخلــی و خودروهای 
مونتاژی عنوان کرد: این قیمت گذاری بر اســاس 
حســابداری قیمت تمام شده در سال قبل بوده و 
ممکن است در مورد قیمت ها با توجه به محاسبات 
بعدی در یک بازه زمانی ســه تا شش ماهه تجدید 
نظر شــود. ممکن اســت هم خودروســازها به 
قیمت ها اعتراض داشــته باشند و هم مردم و این 
اختلالی در بازار اســت که نه تولیدکننده رضایت 
داشته باشد و نه مصرف کننده. بنابراین باید به یک 

قیمت معقول برســیم که امــکان رضایت هر دو 
طرف وجود داشته باشد.

وی بــا تاکید بر اینکه راه حل رقابتی شــدن 
بازار واردات خودرو است، گفت: زمانی که بازار 
به شــکل غیرمعقولی محدود شده است به سمت 
قیمت هــای بالاتر گرایــش دارد. اگر اجازه دهیم 
درصدی از خودروها وارد شوند رفاه مصرف کننده 
بیشتر می شود و خودروسازها از قیمت ها رضایت 
خواهند داشــت. اما زمانی که شرایط تورمی باید 
و محدودیت هــای مختلف ایجاد شــود قاعدتا 
خودروسازها درخواست افزایش قمیت خواهند 

داشت.
سخنگوی شورای رقابت با بیان اینکه ممکن 
اســت قیمت ها بعد از تجدیدنظر کاهشی باشند، 
عنوان کرد: اگر شش ماه دیگر شرایط تورمی باشد 
نمی توان قیمت خودرو را ثابت نگه داشــت. باید 
اقدامی انجام دهیم که خودروســازها به شرایطی 
برسند که عرضه مازاد شود نه اینکه مردم در صف 

بایستند. 
بایــد امــکان واردات خودروهای خارجی 
فراهم شود و محدودیت های عرضه و طرح هایی 
مانند جوانی جمعیت و... برداشــته شوند. وقتی 
عرضه مازاد شود، قیمت ها نیز نزولی خواهند شد.

سرویس سیاسی-عضو سابق کمیسیون انرژی 
مجلس اظهار کرد: دولت و مجلس باید سر موضوع 
افزایش قیمت بنزین و گازوئیل و حامل های انرژی 
تفاهم کنند که به صــورت تدریجی افزایش دهند 
مثلا امســال ۱۰ تــا ۲۰ درصد افزایش دهند و همه 

ساله در بودجه پیش بینی شود.
علی بختیار درباره راهکارهای کنترل مصرف 
بنزیــن و قیمت گذاری آن اظهار داشــت: در مورد 
بنزین و حامل های انرژی تاکنون تصمیمات زیادی 
گرفته شــده و آزمون خطاهای زیادی بکار بســته 
شده در صورتی که تمام این راهکارها راه به جایی 
نبرده اند، زمانی دو نرخی کردن در دســتور کار قرار 
گرفت، چند ســال بنا را بر این گذاشتند که قیمت 
را افزایش ندهند، زمانی گفته شــد فاصله قیمتی را 
حذف کنیم، همه اینها آثار و عواقبی به کشور تحمیل 

کرد و گره از کار بنزین باز نکرد.
وی افزود: بهترین راهکارها قانون برنامه دوم و 
سوم توسعه بوده است، در قانون برنامه دوم افزایش 
قیمت بنزین ســالی ۲۰ درصد و قانون برنامه سوم 
توســعه سالی ۱۰ درصد افزایش درنظر گرفته شده 
بــود این افزایش تدریجــی در بنزین و حامل های 
انرژی دو مزیت داشــت مزیت اول اینکه از جهش 
قیمتی جلوگیری می کرد یعنی قیمت واقعی و قیمت 
عرضه و فروش هم دچار شــکاف عمیق نمی شد و 
فاصله ها بــا ۱۰ و ۲۰ درصد افزایش جبران و دوم 

اینکه از قاچاق جلوگیری می شد.
عضو سابق کمیســیون انرژی مجلس گفت: 
اکنون بخش زیادی از قاچــاق مربوط به گازوئیل 
اســت. سالهاست قیمت گازوئیل روی ۳۰۰ تومان 
در هر لیتر ثابت مانده است اگر به همین شرایط باقی 
بماند قاچاق تداوم داشــته و عواقب وخیمی را رقم 
خواهــد زد و در صورتی هم که قیمت به یکباره ۳ 
۰۰۰ تومان شود شود روی جی دی پی اثر داشته و 
بهم ریختگی اجتماعی و اقتصادی و آثار اجتماعی 

و  تورم در پی دارد.
وی بــا بیان اینکــه افزایــش تدریجی روی 
شــاخص های کلان اقتصادی تاثیر چندانی ندارد، 
تاکیــد کرد: دولــت و مجلس بایــد افزایش نرخ 
تدریجــی تفاهم کنند، دولــت لایحه بدهد به طور 
تدریجی قیمت را افزایش دهند تا شــکاف پوشش 

داده شود.
بختیار گفت: در مجلــس هفتم اجازه ندادیم 
قیمت ها متناسب افزایش پیدا کند که اشتباه بود، بعد 
هم که در هدفمندی قیمت ها را آزادســازی کردیم  
عواقب بدی را منجر شــدیم که مهم ترین آن رشد 
تورم بود به این ترتیب نه تنها فاصله پر نشــد بلکه 
قیمت ها هم ســه برابر شــد و با همه مشکلاتی که 
برای کشــور بوجود آورد مصرف هم به همان نقطه 
اولیه برگشت.وی ادامه داد: اکنون شرایط گازوئیل 
بسیار بدتر از سایر حامل های انرژی از جمله بنزین 

اســت و نرخ پایین آن نه مصرف را کنترل می کند و 
نه قاچاق را می توان ساماندهی کرد.

این نماینده ســابق مجلس بیان داشت: دولت 
و مجلس باید ســر موضــوع افزایش قیمت بنزین 
و گازوئیــل و حامل های انــرژی تفاهم کنند که به 
صورت تدریجی افزایش دهند مثلا امســال ۱۰ تا 
۲۰ درصد افزایش دهند و همه ساله در بودجه پیش 
بینی شود اما امسال هم در بودجه ای که دولت ارائه 
داده راجع به بنزین و حامل ها تصمیم گیری نشــده 
اما می شــد پیش بینی افزایش تدریجی متناسب با 

نرخ تورم اعمال شود.
وی خاطرنشــان کــرد: قیمت بنزیــن با ۲۰ 
درصد افزایش به ۳۶۰۰ تومان می رســد که در سبد 
هزینه های خانوار ناچیز اســت اما می تواند گامی 
در راستای ســاماندهی اوضاع این حامل ارزشمند 
انرژی باشــد یعنی هم مصرف را کنترل کند و هم 
نســبت به افزایش کیفیت اقدامات موثرتری انجام 

دهیم.
بختیار یادآور شد: در کشور ما قیمت گازوئیل 
۱۰ درصد قیمت بنزین است و این اختلاف فاحش 
اســت و دلیل اینکه گازوئیل قاچاق می شود همین 
اســت، بنابراین باید برای آن تدبیر اندیشیده شود، 
اما نباید جهشــی نباشد چون منجر به نتیجه عکس 
در اهداف و سیاســت های اصلاح قیمت و مصرف 

خواهد شد.
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